
Folketingets Sundhedsudvalg har den 8. december 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 39 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Meta Fuglsang (SF).

Spørgsmål nr. 39:
’’Er der i forbindelse med fordelingen af midlerne til de 5 regioner til 
sygehusbyggeri brugt samme kriterier for alle regioner/regionssygehuse med 
hensyn til areal af sengestuer, operationsstuer samt andre faktuelle forhold, 
der har betydning for det samlede beløb, der tildeles den enkelte region?”

Svar:

Som det fremgår af Ekspertpanelets rapport anvendes en række faste forud-
sætninger vedrørende behovsfremskrivning, kapacitetsudnyttelse, arealstan-
darder, brutto-nettofaktor, kvadratmeterpriser mv. til brug for fastsættelsen af 
den samlede økonomiske ramme for de enkelte byggeprojekter. Det er de 
samme forudsætninger, der er anvendt for alle regioner og projekter. Dog skal 
det bemærkes, at kvadratmeterprisen varierer alt efter, om der er tale om uni-
versitetshospitaler eller øvrige sygehuse, nybyggeri eller ombygning mv. 
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